
 
 

Referat DNS’ ordinære generalforsamling  
29. marts 2025 Kl. 09.00 – 10.00 - Comwell Kolding 
 

 
1. Valg af dirigent 

DNS foreslår Michael Oettinger, Neurologisk afdeling, OUH - godkendt 
 

2. Forpersonens beretning 
Beretning vedlagt ved indkaldelse til generalforsamling rettidigt. Denne oplæses, kan 
læses her. 
Det skal nævnes, at DNS har haft en medlemsfremgang og er nu oppe på 885 med-
lemmer. DNS har mistet 2 medlemmer, der afholdes 1 minut stilhed.  

 
3. Beretninger fra udvalg og delegerede 

Beretninger fra udvalg og delegerede kan læses her. 
 
YNNN v. forperson Jacob Worm: 464 medlemmer og således en medlemsfrem-
gangs på 23 medlemmer. Jacob fremhæver de mange tilbud YNNN tilbyder, bl.a. fyr-
aftensmøde d. 28/8 med spontan intrakraniel hypotension, fyraftensmøde med geri-
atri i praksis.  
Neuro crash course fortsætter sin succes og blev i alle 2024 afholdt i alle 3 regioner. 
Der er et stort behov for introduktionskursus.  
Internatet Intensive Neuroner blev afholdt i Vejle og blev hurtigt udsolgt.  
DNS har ved flere lejligheder inviteret YNNN til at bidrage med medindflydelse og hø-
ringssvar. YNNN takker for samarbejdet.  
En særlig tak til den afgående bestyrelse  
 
nNBV v. Asher Lou Isenberg:  
nNBV’en har 10-års jubilæum. Tak til tidligere forpersoner Claus Ziegler Simonsen og 
Morgen Blaabjerg.  
Overgået til 2 årlige møder.  
Fokus i 2024 har bl.a. været at fjerne de instrukser der ikke bliver læst samt at ind-
føre Vælg klogt palliation i vejledningerne.  
2024 har der været markant stigning i besøgende og nu over 420.000 besøgende 
mod 300.000 i 2023.   
Tak til alle medlemmerne af redaktionsgrupper og alle der har bidraget i årets løb.  
 
Uddannelsesudvalg v. Anne-Mette Hejl: 
Afholdt 4 møder. Det årlige uddannelsesseminar var igen i år med flot deltagelse af 
uddannelsesansvarlige overlæge og UKYL. Emnet var: Compassion.   
Nyborg, stor opbakning.  
Kommende workshop: Hvordan får vi lavet gode kompetancevurderinger?  
 
WFN v. Faisal Mohammad Amin:  
Der er søgt om at få WFN-kongres til Danmark i 2029, hvor det er lykkes at komme 
igennem 1. runde. Der er 6 mulige værtskabsbyder tilbage i puljen. Hvis det lykkes, 
vil der være besøgende af ca. 8000-9000 neurologer. Der er stillet 1 mio. kr. fra Kø-
benhavns kommune og Lundbeck fonden i udsigt. 2025 afholdes kongressen i Seoul, 
Syd Korea, 2027 i Cape Town.  
Faisal er inviteret til at hjælpe ved en neurologisk masterclass i Sri Lanka, hvor han 
skal bidrage med hovedpineviden og har takket ja.   

 
4. Indkomne forslag fra medlemmer 

Ændring af vedtægter §9 Stk. 1, a v.  Jakob Møller Hansen, Stephen W Pedersen, Sø-
ren Due Andersen, FAPS, Pkt. behandles under pkt. 5 – vedtægtsændringer. 
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5. Forslag til vedtægtsændringer. 
Afstemning foregår ved, at deltagere stiller sig enten i højre side eller venstre side.  
 
Forslag fra DNS’ bestyrelse: Ændring af §9. Stk. 1, a. Bestyrelsen: Udvidelse 
med et 7. medlem, ordinært medlem, speciallæge i neurologi – Godkendt med 
overvejende flertal.  
 
Forslag fra FAPS: Ændring af §9 Stk. 1, a. Bestyrelsen: Stephen W. Pedersen, 
speciallæge i neurologi fremlægger forslaget og begrundelsen herfor, især grundet 
fremtidig vægt på det primære sundhedsvæsen.  
 
Line Lunde Larsen: DNS er et akademisk selskab og er ked af at øremærke pladserne 
til specielle funktioner. Line opfordrer til at DNO-medlemmer skal stille op på linje 
med alle mulige andre, således vi sikrer diversitet. Bestyrelsen hilser samarbejde 
med de privatpraktiserende neurologer velkomment.  
 
Forslaget blev forkastet.  

 
6. Aflæggelse af revideret regnskab, fremlæggelse af budgetforslag, fastlæg-

gelse af kontingenter  
v. Andrea Enerstad Bolle, kasserer  
 
Regnskab 2024:  
Andrea gennemgår regnskabet. Kan bl.a. fremhæve, at der er stigende kontingent-
indtægter, da DNS ved forrige generalforsamling besluttede vedtægtsændringer, så-
ledes, at der ikke er gratis medlemskab for pensionister og medlemmer over 70 år.  
Årsmødet 2024 gav overskud grundet de mange udstillere. Det er dog beregnet med 
lille underskud i 2025.   
Der er ingen kommentar til regnskabet.  
  
Budget 2025:  
Stigende antal medlemmer giver forøget kontingentindtægt.  
Diverse udgifter til møder er justeret lidt op i forhold til inflation.  
YNNN og DNS har været i dialog om øgning af støtte fra DNS. Det er besluttet at øge 
denne støtte til 20.000. YNNN har mandat til, hvad puljen skal bruges til. Skal der 
inde for de næste år ske en yderligere øgning, skal det drøftes på en kommende ge-
neralforsamling.   
Der er ingen kommentar til budgettet.  

 
7. Valg af Forperson og bestyrelsesmedlemmer: (vælges for 1 år ad gangen, gen-

valg kun 2 gange, § 8): 
 

Valg af forperson: 
 

• Line Lunde Larsen (Rigshospitalet) (2023, 2024) – var på valg og blev gen-
valgt.  

Valg til neurofys. plads, ordinære pladser samt YNNN-plads:   

• Steffen Birk (2023, 2024) (Rigshospitalet) - NF-plads – blev genvalgt 
• Katja Lohmann Larsen – Ordinær plads - blev genvalgt  
• Ditte Harboe Danielsen – Ordinær plads - blev valgt  
• Mosghan Amiri – Ordinær plads - blev valgt  
• Birgitte Nielsen – YNNN – blev valgt  
• Maria Dencker - YNNN – blev valgt  

 
• Jesper Milthers stillede op til den ordinære plads og blev ikke valgt ind i be-

styrelsen  

Stor tak til afgående bestyrelsesmedlemmer Henrik Boye Jensen, Thor Linnet og An-
drea Bolle.  



 
 

 
 

 
 
8. Valg til poster, udvalg m.m. 

LVS-repræsentanter (formanden + så mange som medlemstallet berettiger til, § 3 - 
DNS har ret til 9 repræsentanter i 2025) - Vælges for 1 år ad gangen. Genvalg kan 
finde sted. Maks 5 år.  

 
• Formanden er automatisk LVS-repræsentant i henhold til vedtægterne 
• Henrik Boye Jensen (2023, 2024, 2025) 
• Christina Kruuse (2024, 2025)  
• Allan Thimsen Pedersen (2024, 2025) 
• Lars-Henrik Krarup (2025) 
• Tua Vinther-Jensen (2025) 
• Mette Lindelof (2025) 
• Emilie Schow (2025)  
• Trine Tandrup (2025) 

 
9. Valg af revisor (vælges for 3 år) 

 
• Anna Sofie Jakobsson (2024) – er ikke på valg   

 
10. Eventuelt 

Faisal opfordrer til at give videre til Hjernerådet, at subspeciale selskaber gerne vil 
være medlemmer af Hjernerådet. Mener, at arbejdet i Hjernerådet skal yderligere 
kvalificeres lægefagligt.  
Sundhedspolitisk udvalg: Bestyrelsen nedsætter udvalget. De der måtte ønske at 
være med i udvalgets arbejde, kan kontakte Michael Oettinger. Der er udarbejdet 
kommissorium. Udvalget kan jvf. vedtægterne sidde for maks. 3 år.  
 


